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KRASNIČAN
Zpravodaj

Vážení občané,

Před čtyřmi léty jsem se na stránkách Krasničanu představoval jako nový sta-
rosta. Pro mnohé jsem byl natolik neznámý, že jsem k tomu raději připojil 
i svůj životopis. Myslím si, že po čtyřech létech už to není třeba, že už asi není 
občan Krásného Pole, který by mne neznal, což poznávám mimo jiné i podle 
množství lidí, se kterými se zdravím, když procházím kteroukoliv ulicí.

Tento článek píšu hlavně jako poděkování, poděkování za ocenění, které se 
dostalo nám –  radě vzešlé z voleb v roce 2006 - a mně osobně, za práci, kte-
rou jsme pro Krásné Pole odvedli v uplynulém volebním období. Výsledky 
voleb 2010 dokládají, že většina občanů vidí výsledky této práce, hodnotí je 
kladně a souhlasí se směřováním, kterým se Krásné Pole ubírá. Svědčí o tom 
i předvolební diskuse na stránkách Krasničanu, kde se k tomuto vývoji přihlá-
sily takřka všechny kandidující strany a tento trend byl potvrzen i na prvním 
zasedání nového zastupitelstva. 
Mám-li být zcela upřímný, toto oce-
nění mne velice potěšilo a dodalo mi 
nový elán do dalšího období, vždyť 
v předchozích čtyřech létech jsem 
měl poměrně slabý mandát a za sta-
rostu jsem byl zvolen jen nejtěsnější 
většinou. Ale toto ocenění nevnímám 
jako hlavní motivaci do další práce. 
Stejně jako když jsem začínal, je 
mým hlavním cílem dosáhnout „ně-
čeho“ pro Krásné Pole, bez ohledu 
na politickou situaci. A má hlavní 
motivace je v tom, že mám naši ves-
nici rád, a že v ní žijí lidé, kteří mi 
stojí za to, abych pro ně pracoval 
a snažil se zlepšit podmínky pro je-
jich život. Zároveň zcela upřímně 
říkám, že jsem sice připraven kdy-
koli pomoci, ale nejsem ochoten řešit 
soukromé záležitosti ani zasahovat 
lidem do života více, než je nezbytně nutné. Také neumím dělat zázraky 
a neumím zařídit věci, ke kterým nemám jako straosta ze zákona oprávnění. 
Abych uvedl nějaký příklad - některé strany si daly do volebního progra-
mu za cíl zlepšit mezilidské vztahy nebo vyřešit otázku vytápění rodinných 
domů neekologickými palivy. Upřímně jim přeji, ať se jim to podaří, ale 
opravdu netuším, jakými nástroji toho chtějí dosáhnout. Za sebe mohu říci 
jen to, že i v těchto oblastech budu postupovat v souladu s platnou legisla-
tivou, která je bohužel dosti bezzubá a starostovi dává jen minimální mož-
nosti a pravomoci, takže vyřešení této problematiky neslibuji.
Co naopak mohu slíbit je, že vynaložím všechny síly na přípravu a případ-
ně i realizaci nových investičních akcí, které Krásné Pole nutně potřebu-
je pro svůj další rozvoj. Nadále budu prosazovat, aby místní úřad dobře 

sloužil občanům (což ovšem neznamená, že si z něj lidé budou dělat ho-
lubník). Hlavně bych však byl rád, kdyby se co nejširší veřejnost zapojila 
do tvorby Strategického plánu rozvoje Krásného Pole, aby se stal platným 
nástrojem dalšího rozvoje. Už  první nedokonalá podoba Strategického 
plánu z roku 2007 výrazně napomohla k dosažení současného stavu, kdy 
si jednotlivé akce nepřekážejí, ale naopak se doplňují. Například tím, že 
nové chodníky se významně nekříží s plánovanou trasou kanalizace, nebo 
že na stavbu nové školní jídelny s vysokou energetickou náročností nava-
zuje výstavba fotovoltaické elektrárny.  
Také slibuji, že v centru naší pozornosti zůstanou děti. Tak jako je chod-
ník trasován, aby mohli školáci bezpečně dojít do školy, parkoviště s pře-
chodem umístěno tak, aby mohli rodiče s dětmi bezpečně dojít do školky 

nebo je postaveno dětské hřiště, aby 
si měly děti kde hrát, tak i do bu-
doucna plánujeme novou školku, 
aby byly děti ve zdravém a bezpeč-
ném prostředí, sportovní halu, aby 
se netísnily ve stávající miniaturní 
tělocvičně nebo novou knihovnu, 
když je ta současná ještě stísněnější.
Velkým plánem je, abychom se doká-
zali lépe postarat o naše seniory. Pro-
jekt „malého“ Domu seniorů, za cca 
10 milionů Kč, který nahradil před-
chozí plán stavby Domu s pečovatel-
skou službou (který již stojí v Porubě 
v ceně 250 milionů), by vyřešil mno-
hý problém a je technicky i realizačně 
mnohem schůdnější.
Ale výčet plánů a vizí by byl dlouhý, 
protože Krásné Pole toho ještě po-
třebuje mnoho a je jasné, že se vše 
nestihne za nejbližší 4 roky. Tímto 

se opět vracím k myšlence Strategického plánu, který by tyto dlouhodobé 
projekty zkoordinoval do smysluplné vize dalšího rozvoje Krásného Pole.

Vážení spoluobčané, ještě jednou vám děkuji za vaši podporu a pomoc 
v uplynulých 4 létech i ve volbách. Těším se, že i budoucí čtyřleté období 
bude vyplněno náročnou, ale krásnou prací pro Krásné Pole. Těším se 
na každodenní setkávání s vámi a protože se blíží závěr roku, přeji vám 
klidné a ničím nerušené vánoce, strávené s těmi, které máte rádi. 
A na závěr - přání do nového roku: všem Vám přeji úspěch, zdraví, štěstí 
a pohodu. I Krásnému Poli jako celku přeji další úspěchy a hlavně aby nám 
to „štěstíčko“ vydrželo, protože, věřte mi, mnohdy jsme jej měli vrchovatě.
    Ing. Tomáš Výtisk, 
    starosta Krásného Pole

Vánoce – vánoce
Kromě toho, že jsem knězem, studuji již třetím rokem v Brně dálkově 

psychologii. Většinu pátků tak trávím v Brně na univerzitě. Když jsem se 
v pátek 26. 11. vracel večer ze školy na vlak a procházel jsem Náměstím 
Svobody, konala se tam zrovna akce „Rozsvěcování vánočního stromeč-
ku“. Představitelé města pronášeli květnaté projevy o významu vánoc, 
po náměstí chodili andělé, všude zněly koledy a popíjel se svařák. Začaly 
vánoce – to bylo cítit na každém kroku. 

Ano, pro běžného občana dnes vánoce prakticky začínají nejpozději 
na konci listopadu a daly by se charakterizovat takto: je to doba sháně-
ní dárků, nakupování potravin na vánoční stůl a poslouchání koled. Pak 
přijde Štědrý večer a lidé unaveně usednou ke svátečnímu stolu, případ-
ně zajdou na půlnoční, aby zachytili alespoň trochu vánoční romantiky. 
„A máme po svátkách“, zní v mnohých rodinách jako klišé 25. prosin-
ce odpoledne. Koledy nám pak už „lezou krkem“, znuděně nevíme, co 

s volnem mezi svátky, a tak se snažíme alespoň v televizi shlédnout něco 
hezkého, abychom potlačili prázdnotu, která někde v našem nitru vězí.

Ano – světské vánoce začínají na konci listopadu rozsvěcováním stro-
mečku a končí na Štědrý večer. Vánoce z křesťanského pohledu, Vánoce 
(s VELKÝM V), ty teprve 24. prosince večer startují. Nepřinášejí shon, 
stres ani nějaké povinnosti. Naopak nabízejí člověku pokoj skrze posel-
ství: Kdysi dávno přišel na svět někdo, kdo nám chtěl říci, že VŠICHNI 
jsme Bohem milovaní tvorové. Bez ohledu na to, jestli o tom víme, nebo 
ne, jestli tomu věříme, nebo jestli s tím souhlasíme. 

Chtěl bych proto nám všem popřát, abychom během vánoc (s malým 
v) měli odvahu nepodlehnout shonu a stresu. Nestojí nám to za to. A zá-
roveň bych nám všem chtěl popřát, abychom skutečné Vánoce (s VEL-
KÝM V) prožili pokojně. Kéž bychom si dokázali užít to, že budeme mít 
více volna, času na své blízké, i příležitost k přemýšlení. Třeba nad tím 
skutečným Vánočním poslelstvím – o Boží lásce, kterou nám malé dítě 
v jeslích zvěstuje…
        Pavel Moravec, farář

Slezský 
pohár 
v cyklistice

Tradiční letos již 13. ročník Slezského poháru 
má své vítěze. Pro Krásné Pole je potěšující, že 
jedním z nich je i náš občan - pan Petr  Homola. 
Ročník 2010 se skládal ze 17 závodních etap, 
kterých se celkem zúčastnilo 1 972 závodníků. 
Na bodovaných místech se umístilo 460 cyklis-
tů. Náš zástupce závodí za oddíl SK Šafrata Bo-
humín, který zvítězil v soutěži družstev. V sou-
těži jednotlivců v kategorii nad 60 let obsadil 
pan Homola celkově 3. místo. 

Je to další veliký úspěch tohoto našeho občana 
a redakce Krasničanu se připojuje k dlouhé řadě 
gratulantů – BLAHOPŘEJEME !!!
         (redakční rada)

SOUTĚŽ  VE  STŘELBĚ  ZE VZDUCHOVKY
15. ročník VESNICKÉ OLYMPIÁDY 2010 - celoroční sportovní soutěže obcí

Pořadatelem soutěže ve střelbě 
byl letos opět HLUBOČEC. Pro-
tože nemá vhodné prostory pro 
tuto soutěž, konala se ve VEL-
KÉ  POLOMI. Na první místo se 
protlačilo, po loňském výprasku 
od Krásného Pole, domácí družstvo 
VELKÉ POLOMI a jen tím potvr-
dilo již téměř jisté vítězství v letoš-
ním ročníku VO. Vítězství střelce 
z HLUBOČCE Přemka STANOV-
SKÉHO  po jeho druhém místě ani 
nepřekvapilo. Jinak výsledky zao-
staly za minulými ročníky.               

Celá soutěž měla velmi dobrý 
spád a zajištění pořadatele cenami 
a diplomy bylo výborné.       

Poděkování patří také rozhodčím 
bratřím Švidrnochům Zdeňkovi 
(jako hlavnímu) a Milanovi ( jako 
pomocnému).

Protože pro konání soutěže v ko-
pané byly pouze tři obce( z toho 
jedna po určeném termínu) nebu-
de se letos konat !!! Proti zařazení 
do příštího ročníku ale nejsou žád-
né důvody, jen musí být jasný po-
řadatel. 

O umístění na 5. / 6. a 7. / 8. mís-
tě rozhodl větší počet nastřílených 
„desítek“.

1 5 . r o č n í k  V E S N I C K É  O L Y M P I Á D Y  - c e l o r o č n í  s p o r t o v n í  s o u t ě ž e  o b c í

STŘELBA – pořadí jednotlivců
1. STANOVSKÝ Přemek HB 172 / 83 30 14. KONEČNÝ Martin

                                   HL 150 / 72 18 27. KUPKA David       PP 128 / 71 9

2. MAREK Josef ml.        VP 170 / 84 29 15. NEDVÍDKOVÁ
Kamila                 HB 149 / 75 17 28. CIOMPA Zbyšek   PL 126 / 57 8

3. LASÁK Ivo                 DL 168 / 88 28 16. BÁRTA René       TE 147 / 80 16 29. PRACNÁ Zuzana   PP 125 / 64 7

4. PALIČKA Pavel         KP 165 / 85 27 17. BROŽ Vladislav   PL
                                   146 / 78 15 30. HRUBÝ Lukáš      DO 122 / 56 6

5. KABELÁČ Lubomír    VP 164 / 83 26 18. KOZELKA Antonín
                                   VR
                                 

145 / 76 14 31. PAVLÍČEK Lukáš DO 121 / 67 5

6. HRUBÝ Petr                 KP 164 / 83 25 19. HRBÁČOVÁ Helena
                                   HL 144 / 77 XXX 32. POŠTULKA Dušan PL 120 / 58 4

7. PLOTICA Stanislav HL 164 / 81 24 20. ŠIMKO Miroslav DL 144 / 67 13 33. BUŠ Jaroslav          TE 119 / 71 3

8. MAREK Josef st.          VP 164 / 81 23 21. DUDA Vlastimil  DL 143 / 81 XXX 34. RAJSKÝ Roman    PL 119 / 63 XXX

9. MADA Luboš              DL 162 / 79 22 22. TVARŮŽKA 
Miroslav              VP 143 / 71 XXX 35. FRANCÚZ Marian DO 119 / 60 2

10. CHALCAŘ Milan       KP 160 / 85 21 23. BÁRTA Petr        VR 139 / 72 12 36. PAVLÍČEK René  DO 116 / 57 XXX

11. ZDRAŽIL Jaroslav     VR 157 / 78 20 24. KUDELOVÁ Dáša
                                  VR 134 / 67 XXX 37. VAVREČKA Petr  HB 112 / 56 XXX

12. BAJGAR Jaromír       KP 156 / 72 XX 25. CIHLÁŘ David   HB 133 / 64 11 38. KOŠAŘ Pavel        TE 99 / 50 1

13. PARÝZEK Vladimír HL 152 / 76 19
26. VAVREČKA Tomáš
                                    PP 129 / 65 10 39. VYBÍRAL Tomáš   PP 92 / 50 XXX

Výsledky 10. soutěže – střelba Celkové výsledky po  10. soutěži
OBEC Body za pořadí Body do VO OBEC Body ( v závorce se nezapočítávají)
1. Velká Polom 29 + 26 + 23 = 78 10 1. Velká Polom 8+(7)+(7)+8+9+10+8+9+10+10 = 72 (86)
2. Krásné Pole 27 + 25 + 21 = 73 9 2. Vřesina 7+9+5+10+(0)+8+10+6+(3)+5= 60(63)
3. Dolní Lhota 28 + 22 + 13 = 63 8 3. Dolní Lhota 5+(2)+9+6+10+(4)+4+8+9+8= 59 (65)
4. Horní Lhota 24 + 19 + 18 = 61 7 4. Krásné Pole 9+6+8+5+(4)+5+5+(1)+6+9= 53 (58)
5. Hlubočec 30 + 17 + 11 =  58 6 5. Plesná (2)+8+10+4+6+(3)+7+5+8+4= 52 (57)
6. Vřesina 20 + 14 + 12 = 46 5 6. Dobroslavice 10+3+(0)+9+8+6+(0)+4+7+1= 48 (48)
7. Plesná 15 +  8 +  4 = 27 4 7. Těškovice 4+(0)+3+7+7+7+6+7+4+(2)= 45 (47)
8. Pustá Polom 10 +  9 +  7 = 26 3 8. Horní Lhota (0)+4+4+3+(0)+2+9+10+5+7= 44 (44)
9. Těškovice 16 +  3 + 1 = 20 2 9. Pustá Polom 3+5+6+(2)+5+9+(0)+2+2+3= 35 (37)
10. Dobroslavice 6 +  5 +  2 = 13 1 10. Hlubočec 6+10+2+(1)+3+(0)+3+3+1+6= 34 (35)

Místo konání:Datum a čas: kuželna Dobroslavice16. listopadu 2002 v 8.00 hod. Soutěží družstva obcí Dolní Lhota, Horní Lhota, Vřesina, Háj, Plesná, Děhylov, Velká Polom, Krásné Pole a Dobroslavice. Tato disciplína je 9. soutěží celoročního zápolení obcí v různých sportovních disciplínách.                 Zvou pořadateléPřijďte povzbudit a pobavit se. 

Místo konání:Datum a čas: kuželna Dobroslavice16. listopadu 2002 v 8.00 hod. Soutěží družstva obcí Dolní Lhota, Horní Lhota, Vřesina, Háj, Plesná, Děhylov, Velká Polom, Krásné Pole a Dobroslavice. Tato disciplína je 9. soutěží celoročního zápolení obcí v různých sportovních disciplínách.                 Zvou pořadateléPřijďte povzbudit a pobavit se. 
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Volby do zastupitelstva obcí 
15. 10. – 16. 10. 2010

Ostrava má nejlepší 
podnikatelskou nemovitost 
a manažera roku 2009

V úterý 26. října 2010 byly v pražském Anežském klášteře uděleny prestižní titu-
ly v soutěži Investor roku 2009 a Podnikatelská nemovitost roku 2009. Obě tradiční 
soutěže uspořádala letos již podesáté Agentura pro podporu podnikání a investic Cze-
chInvest a Ministerstvo průmyslu a obchodu společně se Sdružením pro zahraniční 
investice – AFI.

Nejúspěšnější Podnikatelskou nemovitostí roku 2009 v kategorii Zóna roku se stal 
CTPark Ostrava, který v roce 2009 pronajal přes 33 tisíc metrů čtverečních ploch. 
CTPark Ostrava je součástí průmyslové zóny Ostrava-Hrabová. V loňském roce sem 
nově zamířili třeba výrobci autodílů, dopravci, poskytovatelé IT služeb nebo finanční-
ho poradenství, kteří tu dohromady plánují vytvořit přes 800 nových pracovních míst.

Titul Manažera roku získal pro rok 2009 Ing. Daniel Adamčík z odboru ekonomic-
kého rozvoje Magistrátu města Ostravy. Ocenění získal za svou práci pro Strategickou 
průmyslovou zónu Ostrava-Mošnov. Daniel Adamčík působí jako manažer této zóny 
již šest let, za tu dobu firmy do mošnovské zóny investovaly šest miliard korun. 

Volby do zastupitelstva obcí 15.10. - 16.10.2010
Pořadí podílů hlasů do Zastupitelstva městského obvodu Krásné Pole 

Pořadí Podíl
Kandidátní listina Pořadí

v rámci
stranynázev

1 3 945,00 Křesťanská demokratická unie-Čs.strana lidová 1
2 3 863,00 Sdružení nezávislých kandidátů Mešnice 1
3 3 195,00 Občanská demokratická strana 1
4 2 203,00 Sdružení nezávislých kandidátů Krasničan 1
5 1 972,50 Křesťanská demokratická unie-Čs.strana lidová 2
6 1 931,50 Sdružení nezávislých kandidátů Mešnice 2
7 1 808,00 Komunistická str.Čech a Moravy 1
8 1 597,50 Občanská demokratická strana 2
9 1 366,00 Česká str.sociálně demokratická 1

10 1 315,00 Křesťanská demokratická unie-Čs.strana lidová 3
11 1 287,66 Sdružení nezávislých kandidátů Mešnice 3
12 1 101,50 Sdružení nezávislých kandidátů Krasničan 2
13 1 065,00 Občanská demokratická strana 3
14 986,25 Křesťanská demokratická unie-Čs.strana lidová 4
15 965,75 Sdružení nezávislých kandidátů Mešnice 4

Jmenný seznam
Kandidátní listina Kandidát

Navrhující
strana

Politická
příslušnost

Hlasy
Pořadí
zvolenínázev poř.

číslo
příjmení, jméno, 

tituly věk abs. v %

KDU- ČSL 1 Výtisk Tomáš, Ing. 45 KDU-ČSL BEZPP 725 18,37 1
KDU- ČSL 2 Pražáková Věra, Bc. 48 KDU-ČSL KDU-ČSL 386 9,78 2
KDU- ČSL 3 Kondé Miroslav, Ing. 48 KDU-ČSL BEZPP 336 8,51 3
KDU- ČSL 4 Broskevič Miroslav, Ing. 36 KDU-ČSL BEZPP 286 7,24 4
Sdruž.nezáv.Krasničan 3 Homola Radim 39 NK BEZPP 286 12,98 1
Sdruž.nezáv.Krasničan 2 Gajdziok Miroslav, JUDr. 56 NK BEZPP 193 8,76 2
ODS 10 Plhák Ondřej 41 ODS BEZPP 315 9,85 1
ODS 1 Prokeš Martin 43 ODS ODS 272 8,51 2
ODS 11 Strakoš Miroslav 53 ODS BEZPP 247 7,73 3
Sdruž.nezáv.Mešnice 1 Klásková Zdeňka 45 NK BEZPP 417 10,79 1
Sdruž.nezáv.Mešnice 2 Havrlant Tomáš 42 NK BEZPP 388 10,04 2
Sdruž.nezáv.Mešnice. 4 Dostalová Eva, Ing. 35 NK BEZPP 306 7,92 3
Sdruž.nezáv.Mešnice 3 Pandularis Jan 31 NK BEZPP 281 7,27 4
ČSSD 1 Konečná Marie 64 ČSSD BEZPP 150 10,98 1
KSČM 1 Plhák Jiří 66 KSČM KSČM 214 11,83 1
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Internet 
pro nezaměstnané

Ředitelství Městské policie 
Ostrava mění sídlo

Základní škola v Krásném Poli nabízí nezaměstnaným pří-
stup na internet zdarma pro účely hledání zaměstnání. 
V rámci projektu „Modernizace specializovaných učeben 
v ZŠ Krásné Pole“, financovaného z fondů EU, byly v roce 
2009 ve škole nově vybaveny tři specializované učebny. 
Nové počítače s připojením na internet jsou v  rámci pro-
jektu k  dispozici i nezaměstnaným rodičům, kteří jsou evi-
dováni na úřadu práce. Přístup na internet bude umožněn 
na základě telefonického objednání a domluvy termínu. 
Podmínky přístupu na internet pro nezaměstnané 
• rezervace PC na tel. 596 942 094
• předložení občanského průkazu a průkazu uchazeče 
  o zaměstnaní s platným záznamem další návštěvy
• denně max. 60 min. připojení k internetu 
• možnost práce v textových a tabulkových editorech
• potřebná je uživatelská znalost práce na PC
• služby je možné využívat pouze pro hledání zaměstnaní 

Výzva k výměně 
řidičských průkazů

Odbor dopravně správních činností MMO, infor-
muje občany města, držitele  řidičských  průkazů 
vydaných v době od 1. ledna 1994 do 31. prosince 
2000, o povinnosti zajistit si jejich výměnu do 31. 
12. 2010. Od 1. ledna 2011 pozbývají  řidičské prů-
kazy vydané v uvedeném období platnost.
Neváhejte a dostavte se včas v úředních hodinách 
na odbor dopravně-správních činností magistrátu na ul. 
30. dubna 35 v Moravské Ostravě. K výměně budete 
potřebovat doklad totožnosti, řidičský průkaz a jednu 
fotografii 3,5 x 4,5 cm. Výměna není zpoplatněna, lhůta 
pro vydání nového řidičského průkazu je 20 dnů. Proto 
návštěvu neodkládejte! Úřední dny jsou pondělí a stře-
da 8-11.30, 12.30-17, úterý a čtvrtek 7.30-11.30, 12.30-
15.30, pátek 8-11 pouze pro objednané. 

Bližší informace získáte na telefonním čísle 
844 12 13 14 nebo webových stránkách města Ostravy 
www.ostrava.cz. Objednat se můžete telefonicky na výše 
uvedeném čísle nebo elektronicky na www.esmo.cz. 

Ke dni 01.12.2010 mění ředitelství Městské policie Os-
trava oficiálně své sídlo. Dosavadní prostory na ul. Hlu-
binské 6 mění za nově vybudované  IBC (integrované bez-
pečnostní centrum) na ul. Nemocniční 11/3328. V nových 
kancelářích naleznou strážníci a zaměstnanci městské 
policie jistě mnohem komfortnější i vybavenější prostory 
a samozřejmě také odpovídající technické zázemí. 

Dosavadní prostory na ul. Hlubinské budou i nadále slou-
žit městské policii, ovšem výhradně pro výcvik a vzdělávání 
strážníků, přípravu čekatelů – uchazečů o povolání strážníka, 
a to nejen z Ostravy, ale i z jiných obecních a městských po-
licií. Budou se zde konat také oblíbené kurzy pro veřejnost.

Kromě vedení Městské policie Ostrava najdou v budově 
IBC zázemí také strážníci, policisté, hasiči a zdravotníci, 
kteří budou obsluhovat společné dispečerské pracoviště 
krajského centra tísňového volání. To zahajuje ostrý pro-
voz s prvním dnem roku 2011.

Peníze leží na střeše základní školy
Ač si toho určitě řada lidí vůbec nepovšimla, vzhled hlavní budo-

vy Základní školy v Krásném Poli se zásadně změnil. Na její střeše 
je od počátku letošního listopadu (na ploše 36 x 6,5 metru) na jiho-
východní straně objektu instalováno 
120 fotovoltaických panelů, které 
mají podle propočtu projektu dodá-
vat okolo 30 kW elektrického výko-
nu. Obec se rozhodla k tomuto kroku 
v souladu s celorepublikovým tren-
dem získávat elektřinu z obnovitel-
ných zdrojů, protože takto vyráběná 
elektřina, dodávaná do celostátní 
rozvodné sítě, je odběratelem velmi 
dobře placena.

Obec hodlala využít tak zvané Zelené 
bonusy (účelové státní dotace) a kom-
plex fotovoltaických panelů měl být 
umístěn na střeše jídelny. Ta však má 
jiný druh rozvaděče, který by nebylo 
možné použít, takže padlo rozhodnutí provést instalaci na střeše ZŠ. Zele-
né bonusy také diktují, že z nich lze čerpat finance jen pro  odběrné místo, 
kde jsou panely instalovány. Věc je dnes zařízena tak, že část vyráběné 
elektřiny bude přenášena ke spotřebě do jídelny, část spotřebuje samotná 
škola a přebytky půjdou do sítě. Obec se touto instalací zařadila mezi 
7,3 procenta objemu elektřiny, vyráběné 
v ČR z obnovitelných zdrojů (údaj za 1 
– 9/2010, zdroj ČEPS). Na jaderné elek-
trárny připadá 33,8 %, na uhelné 53,8 % 
a zbytek tvoří elektrárny plynové, paro-
plynové a ostatní. 

PRVNÍ V OSTRAVĚ 
Celý projekt je v první řadě zajíma-

vý tím, že se jedná o první podobnou 
instalaci na veřejné budově v Ostravě. 
Primátor Petr Kajnar sice nechal před 
časem zpracovat městskou koncepci, 
jak využít střechy veřejných budov 
města, ale nakonec to skončilo jen 
u ohřevu vody. Když se v republice za-
čalo hovořit o prudkém rozvoji výroby elektřiny z obnovitelných zdrojů 
pomocí fotovoltaických panelů, na radnici v Krásné Poli zbystřili a za-
čali kout plány, jak se do systému zařadit také. Podařilo se včas odeslat 
přihlášku, protože přijímání projektů bylo provozovateli distribučních 
soustav zastaveno poté, kdy začaly růst velké fotoelektrárny (většinou 
jen na zelené louce). Energetický regu-
lační úřad navíc stanovil podmínku, že 
přihlášené projekty musí být postaveny 
a uvedeny do provozu do konce letoš-
ního roku, od příštího roku již nebudou 
projekty nad 30 kWp výkonu podporo-
vány. 

Dané podmínky se radnici podařilo 
splnit a Pavel Šutta, jakýsi starostův 
zmocněnec pro podobné záležitosti, 
připravil investiční záměr na dodáv-
ku a montáž fotovoltaické elektrárny 
na střechu ZŠ. Proběhlo výběrové ří-
zení (přihlásilo se pět firem), z něhož 
vzešla vítězně firma Czechsolar z Os-
travy (majitel Martin Stopa bydlí sho-
dou okolností právě v Krásném Poli 
a střecha jeho domu je celoplošně pokryta právě fotovoltaickými pane-
ly). Její nabídka byla zpracována na základě poptávky ve strukturované 
formě. Ta obsahovala jednotlivé prvky systému (generátor, solární pa-
nely, měniče, kabeláž, rozvaděče, konstrukční systém a cenu dodávky), 
ale součástí nabídky byla také ekonomická bilance s ekonomickým vy-
hodnocením, zárukami a právním pohledem na celou akci. 

BLÍŽE O SYSTÉMU
Celý střešní komplex instalovalo 5 lidí dodavatelské firmy po dobu 8 

dnů. „Každý panel má rozměr 1580 x 1068 milimetrů a měl by produ-
kovat 250 wattů“, říká Bc. Pavel Jaša, 
obchodní ředitel firmy Czechsolar. Za-
jímavostí nepochybně je, že každý pa-
nel má tak zvanou zápornou tepelnou 
hodnotu. Lapidárně řečeno – čím vět-
ší teplo, tím panel pracuje hůře, takže 
v mrazivém lednu pracuje nejlépe. Sys-
tém má také další zajímavost, a to jsou 
ztráty elektřiny. K těm patří měnič, roz-
vaděč a kabeláž. Podle P. Jaši je nutné 
počítat s tím, že až 12 % produkované 
elektřiny zmizí v nenávratnu před tím, 
než bude použita.

Celý panelový komplex je osazen 
na hliníkové konstrukci (rastru), kte-
rá je uchycena do dřevěných střešních  
krokví pomocí nerezových kombivrutů. 

Uchycení musí být dokonalé a zajištěné proti zatékání vody pod plecho-
vou krytinu střechy. Ačkoliv má každý panel 16 kilogramů, mohlo by se 
stát, že při velkém větru by mohlo dojít ke vztlaku a střecha by se vznesla, 
ale uchycení je dokonalé. Panely jsou 12 cm nad plochou střechy, tak-
že dochází k přirozenému ochlazování panelů, což je z hlediska výkonu 

žádoucí. „Chlazení je vítané, křemík, 
který je základem celé fotovoltaické 
plochy, má rád chladno“, připomíná 
Martin Stopa. A dodává, že z panelů se 
na ploše střechy dělají propojením jaké-
si větve, které jsou na koncích následně 
propojeny do celého komplexu. Násle-
duje napojení na rozvaděč a měnič, kte-
rý dosažené hodnoty přetransformuje 
na 230 voltů, a přes elektroměr může 
elektřina odcházet do sítě k místům 
spotřeby. 

ZÁVĚREM 
Jak připomínají oba specialisté 

z Czecsolar, drtivá většina fotovoltaic-
kých panelů, instalovaných  v ČR,  pochází z Číny a nejinak je tomu 
i v Krásném Poli. U každého systému je nutné počítat se skutečností, že 
panely postupně ztrácejí vlivem působení povětrnostních podmínek účin-
nost – a je zjištěno, že to je okolo 9 % za 23  let. Každé místo v ČR má jiné 
podmínky a tím i účinnost působení Slunce. Na zdejší ZŠ bylo spočteno, 

že při roční produkci 868 kWh/kWp 
(roční průměrná produkce z jednoho in-
stalovaného tak zvaného kilowattpíku) 
a při výkupní ceně elektřiny 12,25 Kč/
kWh v roce pořízení, by měla být inves-
tice splacena po šestém roce provozu. 
Ekonomická rozvaha pro firmy říká, že 
při investičních nákladech 1, 994 milio-
nu Kč se počítá s meziročním nárůstem 
výkupní ceny 2 %, ale také s úrokovou 
sazbou 5,5 %. Za 20 let provozu činí 
celkové tržby 7,263 milionu Kč, úhrn 
splátek 1,596 milionu Kč. Při započtení 
vlastních zdrojů necelého 0,6 milionu 
Kč se dá počítat po 20 letech provozu 
fotovoltaického bloku se ziskem 5,069 
milionu Kč. Zjištění velmi příznivé. 

Dodané množství elektřiny se měsíčně fakturuje distributorovi, a to ve smy-
slu podnikání podle energetického zákona. Obec dostala ERÚ vydanou 
příslušnou licenci k provozování systému, kterou bude následovat žádost 
o připojení k soustavě ČEZ. Celý systém byl ke 20. listopadu plně funkč-
ní a jakmile bude vyřízeno „papírování“, měly by jít první kilowatty do sítě 
v půli prosince 2010, nejpozději v závěru letošního roku. 
                     (jas) 

Změna z ploché na sedlovou střechu umožnila montáž fotovoltaických panelů v optimální skladbě

Pokládka fotovoltaických panelů
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Co zastupitelé slibují a co předvedou
Po anketě s představiteli stran, které kandidovaly v nedávných ko-
munálních volbách, jsme se nyní rozhodli otestovat nové zastupitele. 
Každý z patnácti zastupitelů obdržel níže uvedené otázky. Jejich od-
povědi jsou tyto (0 = neodpověděl):
1/ Jak jste spokojena /spokojen se složením zastupitelstva (podle 
stran, osob) 
2/ Co hodláte (projekty, akce…) ve následném volebním období a/ 
prosazovat, b/ podporovat, c/ odstranit z námětů vůbec 
3/ S kým (strana, osoba) chcete v budoucnu blíže spolupracovat 
* KDU – ČSL: Miroslav Kondé:
1. Se složením zastupitelstva vzhledem k volebním výsledkům jsem spo-
kojen. Taktéž jsem spokojen se složením rady, i když její složení vznikalo 
obtížněji, než jsem zpočátku očekával. V radě jsou zkušení "harcovníci" 
i nadšení nováčci, kteří mohou překvapit. Těší mne, že post starosty obhájil 
Tomáš Výtisk - získal 100% podporu zúčastněných zastupitelů. Spokojen 
jsem s postem místostarosty, který obhájil Martin Prokeš z ODS- získal 
skoro 80% podporu zúčastněných zastupitelů. Vzhledem ke složení koalice 
Magistrátu Ostravy jsme si takto nezavřeli dveře ke zdrojům. První zastu-
pitelstvo ukázalo, že zastupitelstvo je víceméně naladěno na stejnou notu. 
Uvidíme, zda ve stejném tónu budeme pracovat v následujících 4 letech.     
2. Budu prosazovat volební program KDU-ČSL (považuji za zbytečné 
jej dále opisovat). Budu podporovat ostatní projekty, které jsou v souladu 
s mým sociálním cítěním a přesvědčením. Budu proti projektům, které 
jsou opakem výše uvedeného.
3. Budeme spolupracovat zejména se členy koalice (Mešnice a ODS). Ne-
vyhýbáme se spolupráci i s ostatními členy zastupitelstva, pokud nejsou 
v rozporu s naším programem. Naším zájmem je rozvoj obce, spokojený 
život občanů v něm žijících. Chceme pokračovat v trendu, který nastolilo 
minulé zastupitelstvo.   
Ing. Tomáš Výtisk: 
1. Složení zastupitelstva je takové, jaké odpovídá výsledkům voleb. 
K rozhodnutí voličů mám takový respekt, že vyjadřovat nyní nějakou 
spokojenost nebo nespokojenost není podstatné. Podle mne voliči rozdali 
karty a na nás je, abychom s nimi hráli co nejlépe. Že se někomu některé 
karty nehodí, neznamená to, že je teď zahodíme a rozdáme si znovu. Pro-
stě tito lidé byli zvoleni a já jsem slíbil, že budu spolupracovat s každým, 
komu jde o rozvoj Krásného Pole. A  jsem přesvědčen, že všem 15 nově 
zvoleným zastupitelům o to jde.
2.  Hodlám udělat vše pro to, aby se splnilo maximum z předvolebních 
slibů, které jsme dali ve volebním programu. A to, co nebude možné splnit 
v nadcházejících 4 létech fyzicky, posunout v přípravné fázi co nejdále, 
aby případná realizace mohla být provedena v dalším volebním období. 
Plánovat projekty pouze na 4 roky je totiž dost krátkozraké a proto kladu 
takový důraz na vytvoření Strategického plánu rozvoje MO Krásné Pole. 
Ten by měl náročnější projekty rozfázovat v delším časovém horizontu 
tak, aby byly řešitelné. Přičemž jde o to, aby cíle plánu byly nastaveny ob-
jektivně, aby v nich pokračovala i budoucí zastupitelstva a příští starosta 
bez ohledu na personální obsazení.
3. Už před volbami jsem říkal, že spřežení, které dobře táhne, se nepře-
přahá. Převedeno do reality – místostarosta Prokeš zůstává na svém místě, 
stejně jako radní paní Klásková. Rada MO dozná jen dvou změn - novou 
krev vnesou pánové Havrlant a Pandularis.  To bude užší tým, který po-
vede Krásné Pole do dalšího období, s těmito lidmi bude pochopitelně 
spolupráce nejintenzivnější. Úzká spolupráce bude i s těmi, kteří byli zvo-
lení za KDU-ČSL, Mešnici a ODS. Očekávám ale spolupráci i s dalšími 
subjekty našeho „politického spektra“, například při obsazování komisí 
a výborů. Proto jsme se dohodli, že například Kontrolní výbor obsadí paní 
Konečná, zvolená na kandidátce ČSSD. 
Nezávislí kandidáti:  Jan Pandularis: 
1. Se složením zastupitelstva jsem spokojený. I když ještě neznám všech-
ny členy zastupitelstva osobně, myslím, že co se týče vzdělání, profesí 
a zkušenostmi budou jednotliví zastupitelé pro obec přínosem.
2. Budu se snažit podpořit všechny projekty, uvedené v předvolebních 
programech jako stěžejní body (kanalizace, chodníky, sportoviště a ma-
teřská školka) a tak, aby byly u všech stran téměř stejné. Konkrétně svojí 
práci budu směřovat k oblasti kultury, kde se budu snažit o oživení kultur-
ního a společenského dění v obci podporou činností a aktivit občanských 
sdružení, například  pořádáním pravidelných divadelních představení 

ve spolupráci s panem Adamem Halátkem.
V oblasti ekologie mám v plánu vytipovat místa,  kde se vytvořily černé 
skládky a zorganizovat brigádu na jejich odstranění. Dále je třeba ape-
lovat v zimních měsících na občany, aby ve svých domech nepřitápěli 
věcmi, které zamořují nejen okolí jejich domů. 
V oblasti sportu budu podporovat již tradiční akce jako je vesnická olym-
piáda, turnaj v hokejbalu, nohejbalu a turnaje stolního tenisu. Za úkol si 
také kladu zapojit do dění v obci více mladých lidí.
3. Blíže budu spolupracovat s Zdeňkou Kláskovou, Tomášem Havrlantem.  
JUDr. Miroslav Gajdziok 
1. Očekával jsem, že naše sdružení Krasničan získá alespoň 3 mandáty. 
Získali jsme však větší počet mandátů než některé zavedené a organizo-
vané politické strany, což je určitě úspěchem. Celkově jsem se složením 
zastupitelstva spokojen, což nemohu říci stran složení rady.
2. Cokoliv, co je prospěšné pro naši obec a její občany. Více než v před-
chozích volebních obdobích budu usilovat o dostavbu kanalizační sítě. 
Současný stav určitě neodpovídá století, ve kterém žijeme. 
3. Myslím si, že půjde spíše o to, kdo bude chtít spolupracovat se mnou 
a kolegou Homolou.
Radim Homola: 
1. Se zvolením ing. Tomáše Výtiska starostou MO Krásné Pole jsem spo-
kojen. Složení 
 zastupitelstva, jeho členů, je věcí občanů, kteří přišli k volbám podpořit 
své kandidáty. Mým přáním bylo do pětičlenné rady dostat JUDr. Miro-
slava Gadzioka, ale se získanými dvěma mandáty v zastupitelstvu sdruže-
ní, jež jsem členem, toto nebylo možné. 
2. Chtěl bych podpořit prosazení zachování vesnického charakteru naší obce 
bez masivní výstavby rodinných domů, usilovat o obnovení činnosti míst-
ní služebny Městské policie. Podporovat nejen body z volebního programu 
sdružení Krasničan, ale využít myšlenky i jiných členů zastupitelstva a od-
borníků přizvaných ke konzultacím. Dát zelenou projektům a záměrům, které 
budou přínosem pro vesnici, bez ohledu, ze které strany návrh vzešel.
3. Zavazuji se, že budu podporovat jen ty návrhy, o kterých budu přesvěd-
čen, že mají  kladný vliv pro vesnici.
Martin Prokeš: 
1. Ano. Každá z politických stran,či hnutí, která se ucházela o mandát v naší 
obci uspěla a má svého zvoleného zástupce v zastupitelstvu. V minulém vo-
lebním období, při všech podstatných a důležitých projednáváních, panovala  
shoda napříč politickým spektrem. Zde si ovšem dovolím poznámku ve smy-
slu, proč by někdo hlasoval jinak než „ano“, či vedl dlouhé diskuze, když 
ve většině případech šlo o schvalování investičních akcí, které, v počtu pro-
jektů a objemu finančních prostředků, nemají v Krásném Poli obdoby. 
2. Na druhou otázku jsem odpověděl v posledním vydání Krasničanu, 
a dále pak v programu vydaném před volbami místním sdružením ODS 
v Krásném Poli. Dokončují se projekty, ať už např.chodníky nebo parko-
vání u ZŠ. Vím a vyslechl jsem si spoustu negativ na rychlost, produkti-
vitu a organizaci práce firem, které tyto akce realizují. 
Jsou před námi 4 roky a je laciné dnes hovořit, že příští rok zde bude to či 
ono. Vše záleží na práci rady, potažmo zastupitelstva a hlavně aktivní spo-
lupráci s Magistrátem města Ostravy a jeho vedením, neboť z rozpočtem 
MOb si opravdu žádné velké cíle dávat nemůžeme. Spíš žádné než velké.
3. Spolupracovat budu, tak jako v minulosti, především se starostou T. 
Výtiskem, představiteli Statutarního Města Ostravy a všemi, kteří mají 
opravdu zájem naši obec posunout ve všech směrech opět o kus dál.
Eva Tomášková: 
Po předvolebním vyjednávání a 1. zastupitelstvu jsem byla tak rozezlena 
hlasováním Mešnice, že kdybych to tušila, zachovala bych se ryze poli-
ticky a ne občanskou zodpovědností vůči Kr. Poli. Když pominu, že nás 
po volbách nepozvala k vyjednávání ani vítězná strana KDU – ČSL, i když 
komunikace mezi Ing.T. Výtiskem a M. Prokešem byla, a že nás vůbec ne-
oslovila nezávislá Mešnice, byla údajně domluva jasná. Tři místa v radě pro 
nezávislé ku místostarostovi z ODS. Pak nebyl důvod zdržet se hlasování. 
Jednoduše – nejenom, že nezávislí nemohou, kromě mudrcování, Kr. Poli 
nijak prospět, ale nedrží ani dohody! Ani ty předvolební. Mešnice si dala 
do volebního bulletinu, co všechno udělali pro obec, ale to dokázali jen 
v týmu se starostou a ODS, která za 4 roky, od opravy školky přes jídelnu až 
po opravu radnice, zařídila desítky milióny korun díky spolupráci místního 
sdružení ODS Kr. Pole s ODS v Ostravě. Nezávislí nepřinesli ani korunu.

Se složením zastupitelstva jsem spokojena, se složením rady ne. Prosazo-
vat a podporovat budu vše, co má ODS ve volebním programu a spolu-
pracovat budu se všemi stranami zastupitelstva, pokud to bude pro rozvoj 
Krásného Pole a pro zlepšení života lidí, žijících v něm. I když u voleb 
nepochopili, že jen mudrovat a vymýšlet plány a zrealizovat projekty bez 
tolik obtížného získávání financí, nestačí.
ČSSD: Marie Konečná: 
1. Složení zastupitelstva bohudík již pošesté v novodobé historii skutečně 
odpovídá svobodné vůli našich občanů a tuto vůli nelze než respektovat. 
Hodnotit pak mohu především z pohledu vlastní strany a tady mě mrzí, 
že se nám nepodařilo přesvědčit více voličů o kvalitě našeho programu 
a kandidátů. Srovnávat mohu s výsledky ČSSD do zastupitelstva Ostra-
vy, kde jsme získali v rámci Krásného Pole podporu téměř trojnásobnou. 
Odhlédnu-li od úzce stranického pohledu, pak potěšující je zřejmá se-
mknutost nového zastupitelstva. Jednomyslná volba staronového starosty 
dává tušit, že navzdory drobným názorovým rozdílům a osobním antipa-

tiím mezi některými zastupiteli, spojuje všechny spokojenost se směrem 
a způsobem vedení radnice v uplynulých čtyřech letech. Zdaleka však 
nejde jen o pana starostu, v řadách zastupitelů je celá řada dalších osob-
ností, tak věřím, že nikdo nebude jen do počtu. 
2. Držíme se volebního programu, nechci se opakovat, ale prioritou č.1 zů-
stává řešení nevyhovujícího stavu mateřské školy. Samozřejmě ve všech 
úvahách budeme klást důraz především na budoucí finanční udržitelnost. 
3. Uvítali jsme nabídku pana starosty stát se členem koalice, proto chce-
me být jejími platnými členy a ze všech sil napomáhat rozvoji Krásného 
Pole. Nechceme se vůči nikomu vymezovat a nemáme problém spolupra-
covat s kýmkoliv.
Na anketní otázky neodpověděli:
Jiří Plhák (KSČM), Bc. Věra Pražáková a Ing. Miroslav Broskevič 
(KDU-ČSL) Zdeňka Klásková, Ing. Eva Dostalová a Tomáš Havrlant 
(Mešnice), Ondřej Plhák (ODS)
                    Anketu připravil (sol) 

Konec roku – ale ne konec investičních záměrů
Titulek nic moc ne-

říkající, leč fyzický zá-
věr roku byl excelentní. 
V tomto duchu lze po-
suzovat činnost vedení 
městského obvodu v roce 
2010. Proběhly investice 
v desítkách milionů ko-
run, vzhled obce se ra-
dikálně změnil a tím se 
také změnily vnitřní vaz-
by mezi lidmi. Řečeno 
slovy někdejších politiků 
– tato část země vzkvétá. 
A to doslova, obrazně 
i zákulisně. Bohužel jsou 
však i tací, kteří dosa-
vadní vývoj vidí špatně.

Na mezilidském setkání devátého prosince v přízemí základní školy se 
sešli občané, které změny v obci zajímají. Po krátkém a zajímavém kultur-
ním vystoupení protagonistů Základní umělecké školy Heleny Salichové 
hovořil starosta Tomáš Výtisk. A mnozí přítomní se přitom až divili, co 
vše se v uplynulém roce v obvodu událo. Mnohé změny totiž probíhají 
tak, že si jich někteří občané ani nevšimnou. 
NA STŘEŠE 

Do sféry skoro neviditelných akcí patří výstavba fotovoltaické elek-
trárny za více jak dva miliony korun, což je monoblok prosklených 
panelů, umístěných na zdejší základní škole. Leží jakoby nic na střeše 
školy (detaily jsou v jiné části tohoto Krasničanu), ale po pár letech splá-
cení dluhu bude přinášet slušné peníze. Za dva miliony vložených nákladů 
to budou v dalších letech miliony korun, nemluvě o přínosu ekologickém. 
Myšlenka, která přišla právě včas, i když v kontextu celostátního vývoje 
je  poměrně kontraverzní, je na místní poměry vskutku revoluční. 
Tyto a další věci připomenul ve svém vystoupení Tomáš Výtisk, staronový 
starosta městského obvodu. On spolu s místostarostou Martinem Prokešem a
ostatními členy Rady, dokázali v obvodu  rozvinout řadu akcí, díky nímž je 
zde nyní hodně věcí nových. Patří k nim nepochybně výstavba dětského hři-
ště v areálu základní školy. Nefunkční plochy v bezprostředním okolí školy 
s množstvím jabloní i prostor vedle u hřiště fotbalového se zcela a revolučně 
změnily na plochy, plně odpovídající potřebám mladé generace. Mohou tam 
nechat hodně z přebývající energie, ale také přijmout nové návyky a získat 
nové zkušenosti. Projekt byl financován z Regionálního operačního programu 
Moravskoslezsko se spolufinancováním Statutárním městem Ostravou. Sluší 
se připomenout, že zajistit takové financování není žádná legrace, o čemž se 
autor tohoto příspěvku osobně několikrát přesvědčil přímo u vedení dané in-
stituce. Stačí drobné zaváhání v balíku papírů a je po možnosti dotaci získat, 
což se děje v desítkách žádostí. Jenže vedení našeho obvodu to patrně umí 
dostatečně, takže dětské hřiště je slušnou realitou. 
JAK CHODÍME

Že nyní můžeme projít po chodníku z centra obce až třeba dolů k tramvajo-
vé trati je skvělé. Žádné kličkování mezi auty, chodec má svou pozici. Jenže 
výstavba chodníků (dále bude pokračovat) nebyla žádná procházka růžovou 
zahradou. Dodavatelská firma, plně řízená investorem (město) občas proka-

zovala, že pracovním systémem zrovna neoplývá. Nemálo věcí se i vícekrát 
muselo předělávat, kopalo se znovu - občané to zkrátka mohli vidět doslova 
v přímém přenosu. Třeba nové osazení kanalizačních vpustí nebo vypadáva-
jících žulových kostek kolem parkoviště u školy. Proč? Neodbornost, ale také 
snaha dodržet termín předání akce za každou cenu. A osaďte kostku do beto-
nového lože při mrazu mínus pět stupňů, beton okamžitě zmrzne a nezatuhne. 
Starosta T. Výtisk dále hovořil i o dokončení další fáze kanalizace, parko-
višti u školy nebo o přestavbě u vstupu do základní školy. „Zřizovatel se 
o svou školu dobře stará, a za to dostává jedničku s hvězdičkou“, prohlá-
sila v návaznosti na vystoupení starosty Věra Havelková, ředitelka školy. 
Jde o akce, které bezprostředně zlepšují každodenní život občanů. Do sféry 
bezprostředního zájmu vedení radnice se dostala i totální změna objektu, 
kde vedení městského obvodu sídlí. Po loňské zimě, kdy došlo k zásadním 
poruchám střechy a zdiva budovy, se podařilo vedení městského obvodu 
získat potřebné prostředky na rekonstrukci a zateplení, takže dnešní radni-
ce je v novém hávu. Garancí preciznosti projektu je nepochybně Antonín 
Parys, republikový odborník, který nové úpravy navrhnul. 
ZÁVĚREM

Na „lidském“ setkání bylo podnětné, že si občané mohli vzájemně vy-
říkat všechna pro a proti. Třeba jak jim vadila liknavá a neprofesionál-
ní práce“chodníkářů“, ale také jak se jim líbí nové dětské hřiště nebo 
opravená radnice, byť se stále nefunkčním orlojem. Slavnostní ohňostroj 
v závěru setkání byl pak jen třešničkou na dortu.                 (jas)  

Pochod broučků 2010

Už počtvrté se vydali malí broučci z Krásného Pole na svůj zimní po-
chod s lampiony.

Jak je už zvykem, pochod vyrazil od radnice a skončil na fotbalovém 
hřišti. Tady už na broučky čekal Klaun Pan Bedřich se svými balónkovými 
zvířátky a svým pěkným vystoupením. Připraveno bylo také mnoho soutěží 
a úkolů, jejichž splnění bylo vždy náležitě odměněno. Proběhlo také opéká-
ní na malém táboráku a ani maminky nezůstaly pozadu. Aktivně se zapoji-
ly do soutěžení o nejlepší maminčinu buchtu, za což jim velmi děkujeme. 
A jak to tak bývá, vyhrát může jen jeden. Tu nejlepší buchtu letos upekla 
maminka broučka Barunky paní Pavlína Tesarčíková. Letošní ročník byl 
obzvlášť úspěšný, protože soutěží se zúčastnilo a všechny úkoly splnilo 75 
dětí. Na závěr broučci společně vypustili balóny štěstí. Věřme, že jim to 
štěstí přinese. Už nyní se těšíme na další ročník a ještě větší účast.
      Karel Špalek
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Budeme chodit bezpečněji, 
chodníků přibývá

2. ROČNÍK  soutěže  HVĚZDA ZE VSISběrný dvůr ohrožují novodobí nájezdníci

Cyklostezka má Porubou 
(zatím) stanovenou stopku

Dětské hřiště u školy – příspěvek k zábavě

Projekt druhé etapy čekal na realizaci pět let
Projekt a stavební povolení byly na právě dobudované chodníky před 

školou a podél ulice Družební připraveny již v roce 2005. Nebyla však 
dokončena kanalizace, povolení propadlo. Ale na přelomu let 2009/2010 
byla dokumentace vypracována zcela nově znovu. Byla dokončena školní 
jídelna a proto vznikl navíc přístupový chodník, ale také nové parkoviště 
před školou a opravený vstup do ní. Díky úsilí starosty a pochopení Ma-
gistrátu Ostravy byla také opraven příkop podél ulice Družební. 
Jak uvedl Ing. Vlastimil Šmířák, který akci projektoval, letos budovaný chod-
ník podél ulice Družební má délku 280 m (plocha dlažby je 805 m2), ale patří 
sem také 12 vjezdů (plocha dlažby 241 m2) terénní úpravy proběhly na téměř 
1 tisíci m2. Přístupový chodník je ze zámkové dlažby  (86 m2) a předlážděná 
plocha před školou má 77 m2.  Byly zde také opraveny schody, vznikla 
opěrná zídka z tvárnic a zábradlí. 
Na parkovišti před školou je pokryto živičnou skladbou 433 m2, 95 metrů měří 
odvodňovací žlab a na parkovišti je 15 státní a 1 stání pro tělesně postiženého. 
Příkop na protější straně ulice Družební byl upraven po jednání se Správou 
silnic MS kraje v původním profilu s příkopovými tvárnicemi. Je sice na po-
hled hluboký, ale je v souladu s normami. Část úseku však musela být na žá-
dost MO Krásné Pole zatrubněna, kolem krajnice budou osazeny směrové 
sloupky  a na straně příkopu nesmí být na vozovce odstavována vozidla. 
Přístup do školy, ke zdravotnímu středisku či do centra obce je nyní do-
statečně bezpečný a opravený příkop zajistí bezpečný odvod vody při 
přívalových deštích. Zpoždění stavby výrazně ovlivnila nekoordinovaná 
pokládka kabelů společnosti Telefonica O2.                 (jas) 

Je politováníhodné, že dobrý nápad propojit Porubu s Krásným Polem 
s pokračováním na Velkou Polom a dále cyklostezkou, má trhlinu, přímo 
velkou díru. Stezka je v lesním úseku kousek za Hájkovickou ulicí v do-
slova dezolátním stavu. 
Získat dostatek peněz na vybudování pár kilometrů trasy, zvláště v době, 
kdy se šetří na všech stranách, je skutečný oříšek. Vedení našeho městské-
ho obvodu se to podařilo: jak pro úsek z obce směrem k potoku Mešnice, 
tak v pokračování ulice Hájkovické až do lesa a zčásti i v něm. Zejmé-
na lesní úsek se ukázal jako velký problém, protože vedení Ostravských 
městských lesů nechtělo dovolit žádný způsob zpevnění trasy. Řešení se 
nakonec našlo, trasa má pevný povrch, proti kterému lesy po několika jed-
náních nic nenamítaly. Jenže k pokračování stezky ze strany porubského 
obvodu nedošlo. Tam, jakmile zjistili negativní stanovisko Lesů, se nijak 
dál neangažovali a v lese zůstal jen povrch hliněný.
Jenže na několika místech je i v době sucha stojatá voda, na stezce jsou 
vyjeté koleje a hodně bahna. I procházející chodec tam má problém 
a musí volit různé obcházení přímo lesem, což je pro cyklistu často znač-
ný problém. Ten je sice jen na pár desítkách metrů, ale klidnou cyklis-
tickou jízdu tento úsek cyklostezky vážně narušuje. Probudí se v Porubě 
a uskuteční v brzké době nápravu?
                    (jas) 

Vážení sportovní přátelé. Jménem výboru TJ bych rád poděkoval 
všem funkcionářům, trenérům a hráčům, dále pak fanouškům, 
sponzorům, samozřejmě v neposlední řadě také MOb Krásné Pole 
a SMO za podporu a přízeň, bez kterých by nebylo možné zajistit  
chod naší TJ. 
Jak si vedla naše mužstva ?
Muži „ A“ přezimují na 5 místě v tabulce se ziskem 19 b., „ B „ 
rovněž na 5 místě s 19 b., dorost je na 6 místě s 15 b a žáci na 9. 
místě se ziskem 8 b.
Krásné prožití svátečních dnů
                                                Martin Prokeš, místostarosta, předseda TJ

Otázka, co s odpady v domácnosti, je díky pružně fungujícímu sběrné-
mu dvoru pro valnou většinu obyvatel našeho městského obvodu vyřeše-
na. Stačí doma odpady třídit a čas od času dopravit  na sběrné místo. A co 
vybočuje z řady, můžete odvézt také kromě stavební suti, třeba pneumati-
ky, starou ledničku, barvy nebo televizor. 
Jenže mnozí lidé jsou tak pohodlní a navíc sprostí, že si nedokážou zjistit 
nebo zapamatovat dobu otevření dvora, která se liší podle letního a zimní-
ho období. A přijedou s odpady dříve nebo později, kdy je brána zavřená. 
Aby nemuseli stejnou cestu absolvovat znovu, vysypou odpady vedle brány 
a zmizí. Chudák správce Přemysl Kotala má pak starosti, jak ty hromady 
dostat do areálu a příslušných kontejnerů. Musí třeba přijet pracovní četa, 
která se stará o pořádek v celé lokalitě Krásného Pole, odpady nakládat 
na traktůrek a vozit nějakých 20 metrů dále a přemístit do kontejnerů. 
Přitom provozní doba sběrného dvora je kromě uvedení na velkých tabu-
lích, umístěných na plotě, také na internetových stránkách obvodu. Daleko 
horší však je, že do dvora si zvykli jezdit i lidé z jiných obcí i Poruby. Ze-
jména ti shazují odpady před bránu. Náhodně to můžete vidět při zastávce 
na nedaleké čerpací stanici. Od Poruby přijede auto s vozíkem v době, kdy 
je dvůr zavřen, vysype odpady a rychle se vrací zpět do Poruby. Tomuto 
nešvaru by měla zabránit instalace průmyslových kamer, o což usilují jak 
OZO, tak vedení našeho obvodu. Limitujícím faktorem je však nutnost při-
táhnout na místo elektřinu, což je vcelku nákladná záležitost.               (jas) 

Konečně mají jak malé, tak i větší děti dostatek prostoru ke svým ra-
dovánkám. U objektu Základní školy (ZŠ) bylo počátkem listopadu do-
končeno dětské hřiště – jedna část přímo v areálu ZŠ, druhá hned vedle 
v sousedství nové školní jídelny a hřiště fotbalového. 
Tak s naplnil dlouhá léta zvažovaný záměr, který se však pro nedostatek 
financí stále odsouval.  Postavení hřiště v areálu školy bylo podmíněno vy-
kácením řady ovocných stromů, převážně jabloní, jejichž plody však stejně 
nebyly k ničemu, snad tak pro králíky. Vznikla větší otevřená plocha, na níž 
je nyní důmyslná prolézačka, něco jako dřevěný hrad s několika možností 
výstupu, chůzí po zavěšených příčnících nebo ocelovým skluzem. Projek-
tant pustil dostatek fantazii barevnosti, kterou děti mají rády. Kromě toho 
je zde houpačka, kruh se šplhadly, 2 tabule k malování  a 4 lavičky s povr-
chem, tvořeným speciálními dlaždicemi z tvrzené gumy.
Na druhém hřišti je instalováno něco podobného, jako bylo na světové vý-
stavě Atomium v Bruselu. Jde o jakýsi tvarovaný jehlan, tvořený ocelovou 
konstrukcí a soustavou různě pospojovaných lan, které umožňují výstup 
a různé přesuny, přičemž je celá zavěšená soustava stále v mírném pohybu. 
Malé děti sem ještě nepatří, ale od páté třídy už je zájem velký. Vedle stojí 
zhruba 3metrová tvarovka tvaru obřího pokřiveného banánu, na němž jsou 
pomocí hmoždinek a vrutů nasazeny horolezecké stupy. Vršek tvarovky 
tvoří vodorovná plocha o ploše okolo 1,5 m2 , kde děti rády sedí a rozumu-
jí. Pohled z výšky je povznášející. Na dalších místech hřiště je něco jako 
houpající se most v Thajsku nebo Vietnamu, závěsné kruhy a 4 lavičky. 
Na dané ploše jsou opět otěruvzdorné dlaždice z tvrzené gumy.
Ze strany fotbalového hřiště bylo vysázené 12 již slušně vzrostlých habrů 
(Carpinus betulus), každý kousek za necelou tisícovku. Habr, který je z če-
ledi lískovitých a má tvrdé, bělavé dřevo, umožňuje variabilní tvarování 
koruny, dobře snáší řez a jistě brzy vytvoří přírodní ohraničení hřiště z jihu. 
Součástí ozelenění plochy jsou také nízkorostoucí keře. Menší chybou do-
davatele je fakt, že na srovnané ploše, která se již díky teplému počasí začí-
ná zelenat, zůstal větší počet různě velkých kamenů, což by byl v budoucnu 
problém při sekání ploch. Ale kameny stačí vysbírat a bude vše v pořádku. 
Výstavbou dvou dětských hřišť byly dokončeny revitalizační práce v are-
álu školy a jídelny. Projekt byl spolufinancován Evropskou unií a budován 
jako „Výstavba školního hřiště ZŠ v Krásném Poli“. Vlastníkem je Sta-
tutární město Ostrava, městský obvod v Krásném Poli. Celkové náklady 
výstavby dosáhly částky 4 miliony Kč. Věřme, že bude dětem nový areál 
dobře sloužit a hned tak je neomrzí.                 (jas) 

„HVĚZDA ZE VSI„  je pěvecká, karaoke soutěž ,  která vznikla v Krás-
ném Poli. Je to obdoba Superstar, jen v hodně menším měřítku.

Do soutěže se může přihlásit každý, kdo dovršil 15 let a je občanem 
(nebo alespoň přechodně bydlí ) v těchto  obcích: Krásné Pole, Vřesina, 
Dolní Lhota, Horní Lhota, Velká Polom, Čavisov a Klimkovice.
Vítězové získají za 1. místo  10 000 Kč, 2. místo 5 000 Kč  a 3.místo 
2 000Kč.

Soutěž měla v loňském roce velký úspěch. Díky obecním úřadům a spon-
zorským darům místních podnikatelů, jsme v listopadu vyhlásili 2. ročník 
této soutěže.

Dne 4. 12.2010 proběhl casting. V sále Hostince U Čestmíra proběhne 
8. 1. 2011 semifinálové a 15.1. 2011 finálové kolo.

 V sobotu 22. 1.2011 se uskuteční slavnostní superfinále v Lázních Klim-
kovice,  se zábavným programem  za účasti televize Polar.

Prostory lázní jsme vybrali z kapacitních důvodů, protože u nás v obci 
tak velké prostory nejsou.
Divácký zájem byl loni po celou dobu soutěže obrovský a spousta fanouš-
ků se do sálů vůbec nedostala, což nás strašně mrzelo.

Klimkovické Lázně jsou sice trochu od ruky, ale pro všechny příznivce 
a fanoušky bude k dispozici autobus, který je zdarma odveze i přiveze zpět.

Vstupenky na všechna kola jsou  jen v předprodeji  a to v Hospodě 
Na Hřišti. Reservace na tel. čísle 721 404 073 nebo emailové adrese  – 
hvezdazevsi @seznam.cz.
              Srdečně Vás všechny zvou pořadatelé

Pro naše hasiče skončila s koncem podzimu soutěžní sezóna a začala 
obvyklá práce, která nastává  každoročně s příchodem zimy, a to boj 
se sněhovou nadílkou. V současné době má přijít. No uvidíme. Rok 
jsme zakončili valnou hromadou, na které byla shrnuta naše činnost.
Ale teď k minulému roku. Troufám si říct, že sbor i soutěžní družstva 
reprezentovaly naši obec na výbornou. Výjezdová jednotka plnila bě-
hem celého roku úkoly zadávané jak obecním úřadem tak i městem 
a je nutno dodat, že vše ve volném čase členů jednotky. Velkou pod-
poru jsme ovšem měli ve vedení naší obce. 
Rádi bychom touto cestou poděkovali úřadu městského obvodu 
v Krásném Poli za skvělou spolupráci a podporu hasičů během celého 
roku, všem sponzorům za jejich dary našemu sboru, a děkujeme také 
všem spoluobčanům, kteří nám pomáhali s přípravou a v průběhu  na-
šich akcí.
Teď už zbývá jen popřát všem členům SDH a všem spoluobčanům 
veselé vánoce a hodně štěstí do roku 2011.
        Sbor dobrovolných hasičů

Pomozte přírodě
Mladá generace to většinou příliš nevnímá, ale přírodní pod-
mínky se pro řadu našich živočišných druhů, v daném případě 
ptactva, rapidně zhoršují. Z přírody mizí zejména menší ptactvo 
(vlaštovky, sýkorky, ale třeba i kdysi zatracovaní vrabci). Důvodů 
pro tento stav je hodně a mezi jedny z hlavních patří velký úhyn 
ptactva v zimě, a to hlavně pro nemožnost se dobře nasytit a pře-
stát tak i velké mrazy.

Ještě před nějakými dvaceti lety byla na vesnicích hospodářství 
a ptáci se přiživili třeba u slepic, ve chlévech nebo zbytky ve stodo-
lách. Dnes nemají ani možnost kde postavit „vlaštovčí“ hnízdo (zkus-
te si je představit přilepené pod balkonem novostavby) a také v okolí 
domů prakticky nic nenajdou. Na novodobých zahradách nejsou často 

stromy, jen precizní trávníky. Zmizely ovce, kozy, krávy, koně, krá-
líci, slepice a další chované druhy a s nimi i možnost obživy ptáků.

Zkusme jim v zimním období pomoci různými krmítky. Například 
pan Stanislav Kotala ze sousedící Vřesiny, který bydlí na okraji lesa, 
krmí přes zimní období celé „mraky“ ptáků, kteří v lese přežívají. Už 
si na jeho krmení zvykli a každé ráno nedočkavě na svého chlebodárce 
čekají. S. Kotala ptactvo ročně krmí desítkami kilogramů zobu a do-
poručuje kromě tradičních krmítek i tento druh: Rozpustíme čerstvý 
(ne přepálený) tuk, do nějž zamícháme slunečnicové semínko, drcené 
ořechy. Zob a mák. Tekutou směs nalejeme do plastového květináče 
příslušného objemu tak, že ale středem dna prochází otvorem tyčka, 
přesahující květináč dole i nahoře. Jakmile tuk zatuhne, zavěsíme květi-
náč „vzhůru nohama“ na větev stromu. Ptactvo se zachytí na vyčuhující 
tyčku a může zobat, přičemž se do květináče nedostane sníh ani déšť. 
                   (jas) 

Hasiči v roce 2010

Otevírací doba sběrného dvoru listopad až březen
pondělí  10,00 - 14,00 ,        středa 13,00 - 17,00
pátek      10,00 - 17,00,         sobota   8,00 - 12,00
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Tři králové budou koledovat v Ostravě
Charita Ostrava se pravidelně zúčastňuje celorepublikové Tříkrálové 

sbírky, kterou na pomoc lidem v nouzi pořádá Charita Česká republi-
ka. Tříkrálová sbírka 2011 bude v rámci Ostravy a okolí probíhat 
ve dnech 1. – 14. ledna 2011. Charita Ostrava se této tradiční veřejné 
sbírky zúčastní ve spolupráci s partnerskou Charitou sv. Alexandra. Z fi-
nančních příspěvků dárců budou podpořeny tyto projekty:

1.  podpora osob bez přístřeší v charitním azylovém domě 
 sv. Františka – rekonstrukce
2.  podpora seniorů v charitním domě pokojného stáří 
 sv. Václava – výměna oken
3. podpora osob bez přístřeší v azylovém domě 
 sv. Zdislavy pro matky s dětmi - stavební úpravy 
 vstupního prostoru a přízemí
4. podpora osob bez přístřeší v charitním nízkoprahovém 
 denním centru sv. Benedikta Labre – výstavba zimní noclehárny 
5. přímá pomoc uživatelům služeb (Charitní dům 
 Salvator Krnov, Charitní dům sv. Františka, Poradna 
 Charity Ostrava)
6. financování ztrátových sociálních služeb Charity Ostrava
7. podpora humanitárních aktivit Charity sv. Alexandra
8. podpora rozvoje chráněných dílen Charity sv. Alexandra
9. podpora sociálních služeb Charity sv. Alexandra

Hledáme různé finanční a jiné možnosti, jak uskutečňovat naše projek-
ty na pomoc lidem v obtížných životních situacích. Obracíme se proto 
na Vás, vážení občané, s žádostí o pomoc při této krásné celostátní akci, 
pořádané na pomoc těm, kteří to nejvíce potřebují. Všem, kteří se bu-
dou jakýmkoliv způsobem podílet na úspěšné realizaci Tříkrálové sbírky 
2011, předem děkujeme!

Protože díků není nikdy dost, děkujeme všem dárcům i koledníkům Tříkrá-
lové sbírky 2010. Poděkování patří i těm, kteří se na zdárném úspěchu Tří-
králové sbírky 2010 spolupodíleli – úřadům veřejné správy a farním úřadům.

V Tříkrálové sbírce 2010, které se Charita Ostrava zúčastnila ve spolu-
práci s Charitou sv. Alexandra bylo celkem vykoledováno 1 214 344,- Kč. 
Částka 799 879,- Kč, kterou Charita Ostrava obdržela, byla použita pro 
tyto projekty:

1. Péče o osoby bez přístřeší – rekonstrukce azylového domu sv. Františka 
296 000,- Kč
2. Rekonstrukce domova pokojného stáří sv. Václava – výměna oken 
111 479,- Kč
3. Podpora hospicové péče – Hospic sv. Lukáše 42 500,- Kč
4. Podpora hospicové péče – Mobilní hospicová jednotka 42 500,- Kč
5. Přímá pomoc - Charitní dům Salvator Krnov 17 000,- Kč
   - Charitní dům sv. Františka 12 700,- Kč
   - Charitní středisko poradenských a sociálních služeb 12 700,- Kč
6. Podpora péče o osoby bez přístřeší – rekonstrukce  kontaktního místa 
100 000,- Kč
7. Podpora Haiti 35 000,- Kč
8. Podpora péče o handicapované z chráněných dílen pro osoby handica-
pované a podpora humanitárního šatníku 130 000,- Kč

Při rozdělení výtěžku sbírky (koledování i DMS) se postupuje následov-
ně: 65 % se vrací zpět do míst, kde byly peníze vykoledovány (oblast-
ní a farní charity), 15 % podpoří projekty diecézních charit, 10 % putuje 
na podporu charitních projektů humanitární a rozvojové pomoci v za-
hraničí, 5 % jde na podporu projektů Charity ČR, 5 % je určeno na režii 
sbírky.

Charita Ostrava, Kořenského 17, 703 00 Ostrava-Vítkovice, 
tel./fax:596 621 094, e-mail: ostrava@caritas.cz, 
www.ostrava.caritas.cz
Charita sv. Alexandra, Holvekova 651/28, 718 00 Ostrava-Kunčičky,
tel./fax: 596 237 831, e-mail: alexandr@charita.cz, 
www.charitasvalexandra.cz

Čtyři tisíce ostravských domácností dostanou od OZO 
Ostrava tašky na třídění odpadu

OZO Ostrava věnuje čtyřem tisícům ostravských domácností tašky 
na třídění odpadu. V následujících dnech navštíví domácnosti v Po-
rubě, Třebovicích a na Dubině speciální OZO tým, který obyvatelům 
přinese tašky sloužící jako odpadkové koše na tříděný odpad, vysvětlí 
jim, jak tašky správně používat a připomene, proč je důležité odpad 
třídit. OZO Ostrava tímto spouští ve spolupráci se statutárním měs-
tem Ostrava pilotní projekt, jehož cílem je zjistit, jak nejlépe obyva-
tele Ostravy k třídění motivovat a jak pro ně třídění udělat co nejví-
ce dostupné a pohodlné.  OZO tak pokračuje v intenzivní kampani 
na podporu separace odpadu, kterou zahájilo letos v červnu. 

Celkem OZO Ostrava rozdá přes čtyři tisíce setů tašek na třídění od-
padu. 1900 sad získají domácnosti v Porubě, 1850 na Dubině a 500 sad 
tašek roznese OZO tým v Třebovicích. OZO tým navštíví domácnosti 
ve vybraných lokalitách v období mezi 29. listopadem a 10. prosincem. 
„Dlouhodobě se snažíme o propagaci třídění odpadu mezi občany. Tímto 
pilotním projektem chceme zjistit, jak s odpady nakládají lidé v rodinných 
domech, na sídlištích a ve starší zástavbě bytových domů. V květnu se 
pak z ankety mezi domácnostmi dozvíme, jestli obyvatelé odpad třídí, 
jestli tašky využívali a zda jim pro třídění odpadu vyhovují,“ popsala akci 
vedoucí centra odpadové výchovy společnosti OZO Ostrava Mgr. Vla-
dimíra Karasová. Pokud projekt ukáže, že Ostravané začali díky taškám 
třídit více a poctivěji, plánuje OZO distribuovat v budoucnosti tašky všem 
ostravským domácnostem.

Hlavním cílem pilotního projektu je zjistit, jak nejlépe mohou OZO 
a město Ostrava občany v třídění odpadu podpořit, aby se stalo přístupné 
a pohodlné pro všechny. Lidé, kteří tašky obdrží, se proto mohou zapojit 
také do Kalendáře třídění odpadu, který naleznou na webových stránkách 
www.ozoostrava.cz. „Občané nám tak umožní přizpůsobit naše služ-
by tak, jak jim to nejvíce vyhovuje. Zjistíme, kterého odpadu produkují 
nejvíc, jak často máme separační kontejnery vyvážet a kam je jich třeba 

umístit více,“ uvedl ředitel společnosti OZO Ostrava Ing. Karel Belda. 
Za zaškrtávání dnů, kdy vynášejí vytříděný odpad do kontejneru, mohou 
občané získat LCD televizor.

Distribucí tašek mezi čtyři tisíce ostravských domácností pokračuje 
OZO Ostrava v kampani na podporu třídění odpadu v Ostravě. Ta začala 
v červnu dokončením hnízd se separačními kontejnery. V září pak Ost-
ravu na billboardech a plakátech zaplavilo heslo „Ostraváci sobě“, které 
občany upozornilo na to, že tříděním svému městu vydělali přes 23 milio-
nů korun. Dalším krokem, kterým se OZO snažilo o osvětu občanů, bylo 
vydání brožury „Kam s odpady“. Tu dostali všichni Ostravané do svých 
schránek v říjnu. Distribucí tašek však aktivity OZO Ostrava nekončí. 
„Stejně intenzivní kampaň plánujeme i na příští rok. Všichni musíme usi-
lovat o to, abychom životní prostředí v našem okolí zatěžovali co nejmé-
ně. A třídění odpadu je jedna z aktivit, kterou můžeme čistotu ve svém 
okolí podpořit my všichni,“ podotknul Belda.

V Ostravě se nyní nachází 1143 separačních hnízd se žlutými, modrými 
a zelenými kontejnery na tříděný odpad. Ostravané v roce 2009 vytřídili 
do barevných kontejnerů OZO Ostrava celkem 8 323 tun odpadu, z čehož 
bylo 3300 tun papíru, 2 204 tun skla a 2 819 tun plastů. Celkem vyproduko-
vali 86 061 tun odpadu (z toho 60 702 směsného komunálního odpadu). Je 
to o třetinu více vytříděného odpadu než v roce 2008. Veškerý separovaný 
odpad je z kontejnerů svážen odděleně na dotřiďovací linky OZO Ostrava 
(sklo a plasty), případně obchodních partnerů (papír). Na dotřiďovacích lin-
kách se vybírají především odpady vhodné k materiálové recyklaci.
Další informace:
Mgr. Vladimíra Karasová    
vedoucí Centra odpadové výchovy a propagace  
OZO Ostrava s.r.o.     
e-mail:    karasova@ozoostrava.cz   
telefon:   596 251 241, 602 183 374

Setkání Bajgarů
V sobotu 6. listopadu došlo v hostinci „U Čestmíra“ k prvnímu setká-

ní Bajgarů v Krásném Poli, ale i k historicky prvnímu setkání nějakého 
místního rodu. Podnětem ke srazu bylo zpracování rodokmenu krasnické 
větve Bajgarů, které zachycuje téměř 1100 osob, na 370 rodin v 8 ge-
neracích. První Bajgar jménem František se přiženil do Krásného Pole 
před téměř 200 lety, konkrétně roku 1818, když si vzal Annu Kotalovou. 
Všechny osoby zachycené v rodokmenu ovšem kromě jejich životních 
partnerů pocházejí z tohoto páru. Odkud František Bajgar do Krásného 
Pole přišel, přesně nevíme, ale určitě to bylo z některé hlučínské obce. 
Přesnému zjištění brání mnohé chyby a nepřesnosti i ztráty matričních 
knih. Když Zdeněk Bajgar ve spolupráci s Jiřím Bajgarem dokončili rodo-
kmen a připravili na vytištění, přišli někteří rodoví příslušníci s nápadem, 
když už se všichni krasničtí Bajgaři seznámili na papíře, stálo by zato, aby 
se poznali i osobně. Od nápadu nebylo daleko ke skutku, ale nikdo z orga-
nizátorů nečekal tak hojnou účast. Tu zajišťovali zástupci z pěti hlavních 
větví rodu : Jiří Bajgar, Eliška Bajgarová, Jana Bajgarová, Antonín Vašek 

a Alenka Hubertová z Poruby. Hlavním smyslem setkání bylo umožnit 
vzájemné seznámení příslušníků rodu v příjemném prostředí. V úvodním 
přivítání Jana Bajgarová přirovnala lidské rody ke stromům a to nejen 
proto, že grafické znázornění rodokmenů se podobá stromům. Tak jako 
stromy jsou zakotveny v určitém místě svými kořeny do půdy, tak je to 
i s lidskými rody. Čím je zakotvení pevnější, tím strom i rod odolává ne-
pohodě. Tak to cítilo i na 180 účastníků setkání Bajgarů. Po tomto úvodu 
seznámil Zdeněk Bajgar účastníky v krátkém vystoupení jednak s problé-
my při sestavování rodokmenu, vyzvednul některé významnější předky, 
ale informoval rovněž o předcích z druhé ženské části zakladatelského 
páru, kterým byli Kotalové a Marci. Obeznámil rovněž, kde bylo síd-
lo prvních předků i usedlosti zakladatelů hlavních větví rodu. Toto sídlo 
bylo rovněž označeno na table s historickými mapami Krásného Pole. Pak 
pozdravil krasnické rodáky a jejich potomky starosta městského obvodu 
Ing. Tomáš Výtisk. Došlo i k fotografování účastníků podle jednotlivých 
větví rodu, protože do jedné skupiny by se všichni nevešli. Pak již byla 
volná zábava, večeře a tanec při hudbě Zdeňka Tichého z Dolní Lhoty. 
Podle ohlasu byli účastníci setkání spokojeni a přáli si opakování.
              --Zdeněk Bajgar--

Tak jsme se sešli. Poprvé, a snad ne na-
posledy. Bajgaři a Bajgarky mající svůj 
původ v Krásném Poli se v hojném počtu 
zúčastnili setkání Bajgarů, které pečlivě 
a poctivě připravil: kdo jiný než Bajgar 
a Bajgarová. Snad nezáleží na konkrét-
ním jméně. Bylo to setkání příjemné, pro 
někoho možná moc oficiální, a pro jiného 
možná až příliš neformální. Ale určitě si 
každý vybral tu stránku, která mu vyho-
vovala a u které mu bylo dobře. Úvodní 
poetické přivítání, pak obsáhlé a podrob-
né vylíčení historie rodu Bajgarů, společ-
né fotky….možná z počátku více oficiání 
než osobní. Ale pak se Bajgaři projevili 
tím, co je pro ně typické: zpěvem, od kte-
rého nebylo daleko k tanci, a to už byla 
stavidla dobré nálady naprosto spuštěna. 
Asi tak jsem to vnímal já. Odjížděl jsem 
s příjemným pocitem z povedené akce.
               
     Aleš Bajgar, Ostrava Zábřeh



Dne 16.-17. října 2010 se 
uskutečnila Výstava v Krás-
ném Poli u Ostravy. Výstava 
nesla název Místní Výstava 
drobného zvířectva a Okresní 
soutěž králíků a holubů. Akce 
probíhala v Chovatelském 
areálu  A.Honajzrové v Krás-
ném Poli. I když se výstava 
konala v říjnu, neprobíhala 
pod širým nebem, ale pod 
jednou střechou. Takže nás, 
pořadatelé, nezaskočí poča-
sí, protože se jedná o bývalý 
kravín, který má rozsáhlou 
budovu a dostatečné plochy 
pro tuto akci.

Na Výstavu jsme pozvali všechny spřátelené organizace v okolí Ostravy a přilehlých lo-
kalit zde v našem regionu. Výstavy se zúčastnilo celkem 440 kusů zvířat z toho: Králici 
– 212 z toho plemeno velké 4 ks, střední 127 ks,  malé 39 ks, zakrslé 29 ks, krátkosrsté 3 ks, 
dlouhosrsté 0 ks, Drůbež – 147 z toho plemeno velké 62 ks, zdrobnělé 48 ks, zakrslé 29 ks, 
vodní 8 ks, perličky 0 ks, krůty 0 ks, Okrasní holubi - 78 z toho 3 voliéry a 54 jednotlivě.
Okresní soutěž holubů proběhla na výstavě v Klimkovicích, což vysvětluje malý počet holubů 
na naší výstavě. Posuzování zvířat proběhlo v pátek 15. října od osmi hodin bez přístupu veřejnosti.
Zvířata posuzovali: králici - Andla Václav z Polanky, Blokeš Josef z Píště, Snítilý Jind-
řich z Krnova, drůbež -Trávníček Jaroslav z Chlebičova, Svoboda Jindřich z Ludgeřovic, 
holuby Holáň Jiří z Šilheřovi.Veterinární dozor MVDr. Přemysl Hrubý. Na výstavě se 
nenašla žádná nemocná ani parazity napadlá zvířata, což něco napovídá o stavu a péči 
zvířat chovatelů v této lokalitě.

Výsledky této Výstavy: Vyhodnocení organizací králici – 1, ZO Krásné Pole, 2, ZO Po-
lanka, 3, ZO Kimkovice, 4, ZO Slezká Ostrava, 5, ZO Stará Bělá, 6, ZO Ostrava Hrabová, 
7, ZO Ostrava Kunčičky 
Drůbež – 1, ZO Slezká Ostrava, 2, ZO Polanka, 3, ZO Ostrava Hrabová, 4, ZO Stará Bělá
5, ZO Ostrava Kunčičky, 6, ZO Krásné Pole
Na výstavě se udělilo celkem 36 Čestných cen, u králíků 15 krát z toho 4 mladí chovatelé, 
drůbež 12 krát z toho 1 mladý chovatel a u holubů 9 krát. Tuto akci doprovázela také propa-
gační výstava ovoce a zeleniny místních zahrádkářů, propagační výstava drůbežích vajec, 
bohatá dětská tombola, projížďka na koni a občerstvení pro návštěvníky.
Výstavu navštívilo přes 300 dospělých, děti do 15 let nepočítaje proto, že děti měly vstup 
zdarma. Byli jsme překvapeni návštěvou chovatelů ze sousedního Polska a také Slovenska.
Myslím, že pro návštěvníky to byla výstava taková, jaká má být a s práci členů ZO Krásné 
Pole (p.Křížek, p.Tomášek, p.Bednář, p.Tichý, p.Žůrek, p.Honajzer, p.Hrbáč, pí Vlacho-
vá), museli být všichni spokojeni.            Philipp Václav, předseda ZO Krásné Pole 
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Všem našim jubilantům kteří během 
posledního čtvrtletí roku 2010 oslavili 
a oslaví svá výročí, přeje hodně spo-
kojenosti, štěstí a zdraví do dalších let 
rada MO Krásné Pole.

85 let
říjen:       Hlaváč Zdeněk
listopad:  Pavlásková Jiřina, 
                Pavlásek Oldřich
prosinec: Bajgarová Marie 

80 let
říjen:        Stanovská Věra, 
                Strakošová Zdenka, 
      Stanovský Jan, 
prosinec: Hudáková Zdeňka, 
                Válková Vlasta

75 let
říjen:       Poljak Bohuslav, 
      Pandularis Konstandinos, 
listopad:  Scharbertová Anna, 
                Tichý Lumír 
prosinec: Homolová Anastazie, 
        Žáková Ludmila, 
                Hruzík František, 
           Koščo Mikuláš

70 let
říjen:       Králíková Jiřina 
listopad:  Řezáč Jan 
prosinec: Konečná Kristina, 
                Basta Miloš, 
                Štverka Miroslav

Jména oslavenců v této společenské rubrice zveřejňu-
jeme  bez jejich předchozího souhlasu.
Pokud si občan nepřeje být zveřejněn, je třeba tento 
požadavek uplatnit u redakční rady nebo zaslat na ad-
resu úřadu městského obvodu. Jména jubilantů uvádí-
me bez titulů či vědeckých hodností.

Společnost PaS de Theatre s.r.o. (pořadatel Shakespearovských slavností v Ostravě) uvádí

Jesličky svatého Františka v kostele sv. Václava v Ostravě 2010

Práce, pomoc, zábava

Wichterlovo gymnázium se představuje

ZO ČSCH  Krásné Pole

S nadsázkou se dá říct, že se Wichterlovo gymnázium specializuje na přípravu bu-
doucích zdravotníků: sedmnáct absolventů nastoupilo na obor všeobecné lékařství 
na lékařských  fakultách v Praze, Brně, Olomouci i Ostravě, dva studují zubní lékařství 
a zdravotní záchranářství, další pak obory zdravotní laborant, biomedicínský technik 
a jeden absolvent veterinární lékařství. To je v součtu necelých 22% všech absolventů 
školy v tomto roce. Další velké skupiny tvoří tradičně budoucí architekti (5 absolventů), 
právníci (7 absolventů), ekonomové (10 absolventů), informatici (9 absolventů) a staveb-
ní inženýři (7 absolventů). Mezi zajímavé obory patří i studium politologie (4x), meziná-
rodních vztahů a obchodu (3x) a překladatelství a tlumočnictví z anglického jazyka (3x). 
Nejzajímavěší obory jsou však asi sinologie, japanistika, baltistika, počítačová podpora 
archeologie a studium neželezných slitin a zbraní a munice (VŠ obrany). Dva studenti 
pokračují stejně jako v loňském roce v zahraničí - jeden na Slovensku a jeden ve Velké 
Británii (tam v roce 2009 nastoupili dva).
Na webových stránkách školy www.wigym.cz se můžete dověděti další podrobnosti 
o škole, například jak si žáci vedou na jazykových a odborných soutěžích, můžete si 
prohlédnout učební plány nebo třeba vlastní učební texty. Samozřejmostí jsou nejen za-
hraniční exkurze, lyžařské a adaptační kurzy, ale i studium deskriptivní geometrie, pro-
gramování, ekonomie, ekologie, dějin moderního umění, moderní fyziky, pedagogiky 
a psychologie. Všichni žáci studují vedle angličtiny ještě jeden cizí jazyk. vybírají si 
z nabídky němčiny (198 žáků), francouzštiny (172 žáků), ruštiny (86 žáků) a španělšiny 
(160 žáků). Dále si mohou studenti zvolit v posledních dvou ročnících latinu (102 žáků).
Pokud vás nabídka zaujala, tak nezapomeňte, že se na Wichterlově gymnáziu v Ostravě-
-Porubě ve středu 12. ledna 2011 se od 14 do 18 hodin uskuteční tradiční den otevřených 
dveří. Na gymnáziu, které je nejstarší v Porubě a největší v Ostravě, lze studovat čtyřletý 
všeobecný obor (v přijímacím řízení bude přijímáno 90 uchazečů z devátých tříd) a os-
miletý všeobecný obor (v přijímacím řízení bude přijímáno 30 uchazečů z pátých tříd). 
Zároveň škola chystá na únor až duben přípravné kurzy.
Ve školním roce 2010/2011 na ní studuje třináct dětí s bydlištěm v Krásném Poli. 
                      Těšíme se na další!

"My zahradníci žijeme 
jaksi do budoucnosti. 
Kvetou-li nám růže, 
myslíme na to, že pří-
ští rok nám pokvetou 
ještě líp, a za nějakých 
10 let bude z tohohle 
smrčku strom - jen 
kdyby už těch 10 let 
bylo za mnou! Chtěl 
bych už vidět, jaké bu-
dou ty břízky za 50 let. 
To pravé, to nejlepší 
je před námi. Každý další rok přidá  vzrůstu a krásy. Zaplať Pánbůh, že už 

Vánoční hra Jesličky svatého Františka se stala tradiční součástí ostrav-
ských Vánoc, v letošním roce ji mohou diváci zhlédnout již po šesté. Její 
uvádění se setkalo v uplynulých letech s velkým ohlasem diváků. V in-
scenaci účinkují děti i dospělí a je určena obecenstvu od pěti až do sta let.
Vánoční hra se zpěvy skladatele Pavla Helebranda je inspirována příbě-
hy a událostmi ze života svatého Františka z Assisi. Tento světec (1182–
1226), který se v moderní době stal patronem ekologů, se za svého života 
proslavil láskou ke všem živým tvorům, pokorou a životem v dobrovolné 
chudobě. Byl také básníkem a svá kázání často lidem přednášel ve formě 
udivujících divadelních výstupů, které doháněly k smíchu i k slzám. Aby 
lidem přiblížil noc Božího narození, postavil František v italském Grecciu 
první jesličky. Tak se stal zakladatelem oblíbené tradice, jež se udržuje až 
do našich dnů – postavit vlastní betlém v kostele, na náměstí nebo doma 
pod vánočním stromkem.
Originální libreto hry zahrnuje i původní dochované texty sv. Františka, 
jako je např. „Chvalozpěv bratra Slunce“. Hra, v níž František a jeho bra-
tři bojují proti nástrahám samotného ďábla, vychází z poetiky lidového 
divadla, a proto jí nechybí humor, napětí a překvapivá rozuzlení. Celý 
příběh prostupuje melodická, emotivní hudba v živém provedení sólistů, 
vícehlasého sboru a komorního orchestru.
Roli sv. Františka ztvární Petr Sýkora (člen činohry NDM), roli sv. Kláry 
zpívá sopranistka Veronika Holbová a Simona Mrázová, zlého sedláka 
Pepína hraje Roman Vlkovič a Vojtěch Kupka (sólista opery NDM), roli 
čerta pokušitele hraje Juraj Čiernik. Družinu Františkových bratří vede 
Jiří Halama (sólista opery NDM). V rolích Františkových bratří, sester 
sv. Kláry, andělů a zvířátek účinkují členové Operního studia NDM ve-
deného Lenkou Živockou a v neposlední řadě i ostravští amatérští her-
ci a zpěváci. Osmičlenný orchestr složený ze členů operního orchestru 
NDM řídí Jurij Galatenko.
Hudební nastudování Lenka Živocká, výprava Tomáš Volkmer, drama-
turgie Tereza Pogodová, režie Pavel Helebrand.
– Představení je bez přestávky a trvá asi 60 minut.
– Maximální kapacita hlediště je 300 míst. V kostele je k dispozici 
   sociální zařízení.
– Cena vstupenky je 60 Kč pro žáka/studenta.
– Cena vstupenky pro veřejnost 160 Kč a poloviční /děti, studenti 
   a důchodci/ 80 Kč.
Pro ty, kdo se rozhodnou na představení přijít, ještě jedno upozornění: 
Chcete-li i vy pomoci svatému Františkovi se stavbou prvního betléma, 
přineste si prosím svíčku!

NABÍDKA PŘEDSTAVENÍ V ROCE 2010
20. 12. 10:00 pro školy – 260 obsazeno/ 40 míst volných
22. 12. 10:00 pro školy – plně obsazeno!!
22. 12. 18:00 pro veřejnost – 50 obsazeno
26. 12. 14:00 pro veřejnost
Více informací na www.vazna-hudba.cz / www.pasdetheatre.cz 

zase budeme o rok dál!" (Čapek) Každý zahrádkář opečovává svou zahrádku 
a v rámci možností poradí i přiloží ruku k dílu, když je třeba nebo je o to po-
žádán, dalším spoluobčanům. Nakupujeme ovocné stromy, hnojiva, semena, 
aktivně se zúčastňujeme výstavy na Černé louce v Ostravě. Jednou ročně se 
snažíme uspořádat výstavu ovoce a zeleniny v Krásném Poli.
Děláme vše ve svém volném čase a rádi, pokud máme kladnou odezvu.
Na členské schůze zveme odborníky k přednáškám na vybraná zajímavá témata, 
např.Choroby a škůdci v zahradách našeho regionu, Pěstování vinné révy ve Slez-
sku. Mnoho dalších odborných poznatků získáváme též na tematických zájezdech.
V tomto roce - v září - jsme absolvovali opět jeden krásný do Polska. 
Byli jsme překvapeni, že i kousek za hranicemi se nacházají tak krásná 
a poučná zahradnictví. Líbilo se nám propojení užitkové a rekreační části, 
kde může najít celodenní vyžití rodina s dětmi.
Podobná zahradnictví najdeme již i u nás v Česku a další se budují. Již se stalo 
tradicí, že na závěr zájezdu si zahrádkáři sdělí své dojmy při zpěvu a pohoštění. 
Tentokrát to bylo v renovovaném zámečku ve Velkých Hošticích, kde jsme 
navíc shlédli výstavu hroznového vína.                                    
              za ZO ČZS Mgr. Jarmila Homolová

Zveme vás na vánoční představení 

JESLIČKY SVATÉHO FRANTIŠKA
v kostele Svatého Václava v Ostravě  



Představení pro veřejnost
 

 22. 12. 2010 od 18.00 hod.
   26. 12. 2010 od 14.00 hod.

Představení pro školy
 

20. 12. a 22. 12. 2010 od 10.00 hod.
 


